

ANDREAS BROCKMANN terminó su maestría en Antropología Social en la universidad de Münster, Alemania, con la tesis „La pesca indígena en México“ publicada por la UNAM. Su tesis de doctorado en la universidad de Freiburg, Alemania, es una monografía de la comunidad Santa Martha en los Altos de Chiapas de habla maya-tzotzil. Para obtener la habilitación en la universidad de Leipzig, Alemania, escribió un estudio comparativo sobre el sistema de cargos en la América Latina. Realizó estudios de campo en los Altos de Chiapas, en la sierra Tepehua-Otomí, en Cantel, Guatemala y en Muquiyauyo en los Andes del Perú. La cosmovisión indígena sigue siendo su campo mayor de estudios a parte de la economía y la etnobotánica. Actualmente esta dando clases de antropología social en la universidad de Leipzig.

ANDREAS BROCKMANN finished his master in social anthropology at the University of Münster, Germany, with a thesis about the Latin American Indian fishing methods in Mexico. The basis of his doctoral degree at the University of Freiburg is a iconographic work on the Maya-Tzotzil speaking community Santa Martha in the highlands of Chiapas, Mexico. With a comparative study of the Latin American indigenous' cargo system he received his habilitaton at the University of Leipzig. He carried out fieldwork in the highlands of Chiapas, the Tepehua-Otomi region, both situated in Mexico, in Cantel, Guatemala and in the Andean community of Muquiyauyo in Peru. His main field of studies lies in the Latin American Indian cosmovision and their economy and ethnobotany. Nowadays he is teaching social anthropology at the University of Leipzig.

ANDREAS BROCKMANN schloss an der Universität Münster seinen Magister in Ethnologie mit einer Arbeit über den indianischen Fischfang in Mexiko ab. Seine Doktorarbeit an der Universität Freiburg beinhaltet ein Monographie der maya-tzotzil sprechenden Gemeinde Santa Martha in Hochland der mexikanischen Bundesstaates Chiapas. Für seinen Habilitation fertigte er eine komparative Studie zum im indigenen Lateinamerika weit verbreiteten Ämtersystem an. Stationäre Feldforschungen führte er im Hochland von Chiapas, in der Sierra Tepehua-Otomi, beides in Mexiko, in Cantel, Guatemala und in der andinen Gemeinde Muquiyauyo in Peru durch. Seine Forschungsschwerpunkte liegen in der Kosmovision indigener Gruppen Lateinamerikas sowie deren Wirtschaft und Ethnobotanik. Zur Zeit unterrichtet er Ethnologie an der Universität Leipzig.